
بسته هاي مواد غذايي کوچک شد!
ريي��س کان��ون صنايع غذايي اي��ران ضمن ارائه  
توضيح در خصوص گرانفروش��ي يا کم فروش��ي 
مواد غذايي و نحوه ارجاع شکايات مردمي در اين 
خصوص تاکيد کرد که به هيچ وجه از گران فروشي 
و کم فروشي فعالان واحدهاي توليدي مواد غذايي 
گذشت نمي کنيم. اما برخي توليدکنندگان با توجه 
ب��ه کاهش قدرت خريد ضمن ثابت نگه داش��تن 
قيمت، مواد غذايي را در وزن کمتر و بس��ته هاي 
کوچ��ک عرض��ه مي کنن��د ک��ه گرانفروش��ي يا 

کم فروشي نيست.
ب��ه گزارش ايس��نا، همزمان با آغاز س��ال 1397 
ش��اهد موج��ي از گران��ي در بخش هاي مختلف 
اقتصادي کش��ور هس��تيم که حوزه غذا و صنايع 
غذايي نيز از اين قضيه مستثني نيست و با توجه به 
اهميت بخش مذکور در زمينه معيشت مردم بعضا 

اعتراضات و شکايات مختلفي در مورد گرانفروشي 
و يا کم فروشي واحدهاي توليد کننده مواد غذايي 
ارائه مي شود. برخي گزارش ها حاکي از اين است که 
وزن برخي محصولات غذايي کاهش يافته است و 

اين مساله به منزله کم فروشي تلقي شده است.
محمدرضا مرتضوي -رييس کانون صنايع غذايي 
ايران - در گفت وگو با ايسنا و در ارتباط با مسائل 
مختلفي که در مورد گرانفروش��ي يا کم فروش��ي 
برخ��ي از محص��ولات غذايي ص��ورت مي گيرد، 
اظه��ار ک��رد: در ابتداي ام��ر بايد به مقوله افزايش 
قيمت ها که ناشي از وضعيت اقتصادي پيش آمده 
است توجه داشته باشيم. پس از آن بايد بدانيم که 
در زمان افزايش قيمت ها دو اقدام جهت هماهنگي 

با قدرت خريد مردم وجود دارد.
وي ادامه داد: اقدام اول توليد بس��ته هاي کوچک 

غذايي در زمان افزايش قيمت ها و کم شدن قدرت 
خريد مردم اس��ت به همي��ن دليل توليدکنندگان 
ب��ا کوچک ت��ر کردن بس��ته هاي غذايي قيمت را 
ثابت نگه مي دارند، اما مکلف هس��تند وزن واقعي 
محصولات را روي آن درج کنند و بايد بدانيم اين 
اقدام تخلف نيست و در راستاي افزايش قيمت ها 
و هماهنگي با قدرت خريد مردم است. اقدام دوم 
نيز بزرگ تر کردن بسته هاي غذايي است که بنده 
به ش��خصه با اين روش موافق هس��تم، چرا که 
در نهايت هزينه هاي بسته بندي را براي مشتري 
کاهش مي دهد و براي مصرف کنندگان به صرفه تر 

است.
رييس کانون صنايع غذايي ايران در ادامه با تاکيد 
بر اين که اگر توليد کننده اي وزن واقعي محصول 
را روي آن درج نکند در خوداظهاري خدعه کرده 

است، اظهار کرد: اين موضوع تخلفي بزرگ است و 
به هيچ وجه نبايد کيفيت محصول کاهش يابد و يا 

وزن آن بدون اطلاع به مشتري حذف شود.
مرتض��وي ادام��ه داد: ب��ه هي��چ وجه نس��بت به 
کم فروش��ي و گرانفروش��ي در حوزه مواد غذايي 
گذشت نمي کنيم و تا رفع مشکل و برخورد قضايي 

اقدام خواهيم کرد.
وي اظهار کرد: مردم مي توانند در صورت مشاهده 
هرگونه کم فروش��ي يا گرانفروش��ي در بخش غذا 
آن را به ش��ماره تماس 88888361-2 که شماره 
مستقيم رييس کانون صنايع غذايي اطلاع دهند 
و بنده به شخصه با توجه به اهميت مساله نسبت 
ب��ه آن اق��دام خواهم ک��رد و تا احقاق حقوق مردم 

کوتاه نخواهيم آمد.
رييس کانون صنايع غذايي ايران در ادامه با اشاره 

به اين که اگر قيمت محصول روي بسته بندي درج 
ش��ود با توجه به افزايش قيمت ها گرانفروش��ي يا 
کم فروشي صورت نگرفته است، ادامه داد: برخي 
از توليد کنندگان معتقدند با توجه به کاهش قدرت 
خريد مردم بهتر است از بسته هاي کوچک غذايي 
استفاده کرده و با ثابت نگه داشتن قيمت، وزن آن 

را کاهش مي دهند.
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صنعت و معدن

مدت زمان بازگشت ارز حاصل از صادرات فرش 
7 ماهه شد 

بر اساس تصميم وزير صنعت، معدن و تجارت مدت زمان بازگشت ارز 
حاصل ا ز صادرات براي فرش دستباف از 3 ماه به 7 ماه افزايش يافت. 
به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از کنفدراسيون صادرات ايران، مدت 
زمان بازگشت ارز حاصل از صادرات فرش دستباف، با تصميم وزير صنعت، 
معدن و تجارت از س��ه ماه به هفت ماه افزايش يافت تا صادرکنندگان 
بتوانند با شرايط مناسب تري به رفع تعهد ارزي خود بپردازند. پيش از اين، 
بانک مرکزي در بخشنامه اي تحت عنوان رفع تعهد ارزي صادرکنندگان، 
تمامي کالاهاي صادراتي اعم از پتروش��يمي و فولاد و بيس��ت درصد از 
صادرات غيرنفتي که از ش��مول ارايه ارز حاصل از صادرات به س��امانه 
نيما مستثني شده بودند را مکلف به بازگشت ارز حاصل از صادرات در 
مدت زمان حداکثر سه ماهه کرده بود. اين تصميم وزير صنعت، معدن 
و تجارت در حالي است که مطابق با بخشنامه بانک مرکزي، مسئوليت 
تصميم گيري در خصوص مدت زمان بازگشت ارز حاصل از صادرات به 

چرخه اقتصادي، به عهده وزارت صنعت گذاشته شده بود.

صادرات سيمان ايران به 28 کشور
دبير انجمن صنفي کارفرمايان صنعت سيمان با بيان اينکه در حال حاضر 
به 28 کش��ور صادرات س��يمان و کلينکر صورت مي گيرد، گفت: عمده 
صادرات به کشور هاي بنگلادش، عراق، افغانستان، کشور هاي حاشيه 
خليج فارس، آسياي ميانه و آفريقا است. عبدالرضا شيخان در گفت وگو 
با ميزان اظهار کرد: وضعيت مردادماه به تيرماه درباره صادرات کلينکر 
مثبت بوده است و در مورد تحويل مصارف داخلي 1.6 منفي بوده است. 
دبير انجمن صنفي کارفرمايان صنعت سيمان افزود: در حال حاضر 86 
ميليون تن ظرفيت سازي شده است اما، به دليل شرايط اقتصادي حدود 
7۰ درص��د از اي��ن مي��زان را مي توانيم جذب بازار داخل و صادراتي کنيم 
که با نرم جهاني تقريبا برابر است. وي گفت: دليل اينکه ظرفيت سازي 
با ميزان مصارف متفاوت است به خاطر اين است که همه کارخانه ها با 
1۰۰ درصد توان نمي توانند کار کنند همچنين بازار نيز در اين ميان نقش 
مهمي دارد. شيخان خاطرنشان کرد: صادرات سيمان به دليل هزينه حمل 
بالايي که دارد مقرون به صرفه نيست بنابراين کشور ها بر اساس نياز هاي 
داخلي ظرفيت سازي مي کنند بنابراين بيشترين صادرات به کشور هاي 

اطراف صورت مي گيرد.

سرمايه گذاري کلان آلمان ها
 در صنعت خودروي برقي

شرکت زد اف آلمان که يکي از بزرگترين توليدکنندگان جعبه دنده در 
جهان اس��ت به تازگي اعلام کرده مي خواهد در صنعت توس��عه فناوري 
خودروهاي خودران و برقي 1۴ ميليارد دلار سرمايه گذاري کند.به گزارش 
ايسنا به نقل از وب سايت The Car Connection، بسياري از کشورهاي 
جهان قصد دارند با هدف مقابله با آلودگي هوا و کاهش ميزان انتش��ار 
آلاينده ها و گازهاي گلخانه اي و حفظ بيشتر محيط زيست، خودروهاي 
تمام الکتريکي و برقي را به توليد انبوه برسانند. بنابراين بسياري از شرکتهاي 
خودروسازي در جهان عزم خود را براي توليد انبوه خودروهاي برقي جزم 
کرده و از برنامه هاي خود بدين منظور رونمايي کرده اند. افزايش روزافزون 
خودروهاي برقي و محبوبيت استفاده بيشتر از اين خودروهاي پاک موجب 
شده است شرکتهاي خودروسازي در سراسر جهان به رقابتي تنگاتنگ 
پرداخته و هر يک از برنامه هاي خود براي طراحي و توليد خودروهايي 

بهتر و با توان پيمايش بيشتر رونمايي کنند.

اخبار کوتاه

اي��ن روزه��ا توليدکنندگان ظروف آلومينيوم از احتکار و افزايش 15۰ 
برابري قيمت شمش هاي آلومينيومي اعتراض دارند، مشکلي که دبير 
سنديکاي آلومينيوم راه حل آن را در توزيع مستمر و مشخص شمش ها 
بين توليدکنندگان مي داند. به گزارش ايرنا، ظروف آلومينيومي در گذشته 
جزو ظروف اصلي در آش��پزخانه و يا س��رو غذا بود و با گذش��ت زمان و 
ظهور ظروف ديگر از رونق افتاد اما هنوز هم توليد مي شود و علاوه بر 
استفاده در آشپزخانه هاي خانگي در صنعت نيز کاربرد دارند و هزاران نفر 
در سراسر کشور در اين بخش اشتغال دارند.  اين روزها که بنگاه هاي 
توليدي با مش��کل کمبود مواد اوليه مواجه هس��تند بسياري از فعالان 
در اين عرصه نيز از نبود مواد اوليه و حضور دلالان در اين بخش خبر 
مي دهن��د. »مجيد هنرکار« يک��ي از فعالان اقتصادي در حوزه توليد 
ظروف آلومينيومي به خبرنگار ايرنا گفت: بيش از پنج هزار کارگاه توليد 
ظروف آلومينيوم در تهران، شيراز، اصفهان، همدان، مشهد، شهرري 
و ديگر شهرهاي کشور فعاليت مي کنند. وي افزود: به طور ميانگين 
در کارگاه هاي بزرگ 5۰ نفر و در کارگاه هاي کوچک 5 نفر مشغول به 
کار هستند.  اين فعال اقتصادي توضيح داد: در گذشته ورق آلومينيوم 
به صورت ورق وارد کشور مي شد و تعاوني ها سهميه کارخانه ها را بين 
آنها توزيع مي کردند اما با گذش��ت چند س��ال توزيع از طريق اتحاديه 
برچيده و به بورس واگذار شد و پس از اين بود که شاهد حضور دلالان 
و رانت در بازار بوديم.  وي اظهارداشت: در ماه هاي اخير نه تنها قيمت 
مواد اوليه 15۰ درصد افزايش داشت، بلکه عرضه مواد اوليه در بازار نيز 
کاهش يافت و دلالان حاضر نيستند حتي شمش هاي آلومينيومي که 
در گذشته سه تا چهار هزار تومان بود رابه قيمت 1۰ تا 15 هزار تومان 
بفروشند و آنها را در انبارهاي خود مخفي کرده اند. اين توليدکننده افزود: 
پيگيري هاي توليدکنندگان درباره کمبود اين مواد در بازار حکايت از اين 
دارد که برخي از اين توليدکنندگان با ادعاي ارتباط با نهادها و افراد خاص 

انبار کرده و به دنبال ايجاد حاشيه امن براي خود هستند. 
وي تاکيد کرد: کمبود مواد اوليه مش��کل اصلي ماس��ت و با احتکار 

ش��مش هاي آلوميني��وم در انباره��ا روز به روز مش��کلات ما بيش��تر 
مي شود. 

ورق هاي آلومينيوم به حد کافي و مستمر توزيع نمي شود  ���
»ابوالفضل رضايي« دبيرسنديکاي آلومينيوم در گفت و گو با خبرنگار 
ايرنا درخصوص مشکلات توليدکنندگان ظروف آلومينيوم، گفت: از 
سه سال گذشته تا کنون مصوبات ستاد تنظيم بازار در رابطه با روش و 
ميزان عرضه مواد اوليه توسط شرکت هاي عرضه کننده رعايت نشده 

و اين مساله موجب افزايش قيمت مواد اوليه در بازار شده است. 
وي افزود: بسياري از واحدهاي توليدي از گردونه توليد خارج شدند و در 
سراشيبي تعطيلي قرار گرفتند و با ادامه اين روند شاهد بحران کارگري 
عظيم در صنعت آلومينيوم خواهيم بود.  رضايي بيان کرد: متاسفانه 
وزارت صنع��ت، مع��دن و تجارت اقدام قابل توجهي در اين خصوص 
انجام نداده است.  به گفته وي، اکنون شرکت هاي المهدي، هرمزان 
و ايرالکو توزيع مواد اوليه را برعهده دارند.  دبير س��نديکاي آلومينيوم 
افزود: شرکت المهدي و هرمزان از 2 سال پيش هيچ گونه عرضه اي 

در بورس کالا نداشته و اين شرکت که از امکانات دولت استفاده مي کند 
چه دليلي وجود دارد مواد اوليه مورد نياز صنايع پايين دستي را صادر 
مي کند و چرا اجازه مي دهند مواد اوليه که مورد نياز کش��ور اس��ت بايد 
صادر شود.  وي ادامه داد: پس از خصوصي سازي سهام شرکت ها ۴5 
روز هيچ مواد اوليه اي عرضه نش��د و س��پس 6 هزار تن توزيع ش��د که 
چهار هزار تن آن توس��ط ش��رکت ايرالکو، يک هزار تن توسط ايمدرو 
بابت مطالبات س��ال هاي 93 ش��رکت المهدي و يک هزار نيز توس��ط 

آلوميناي جاجرم عرضه شد و دوباره عرضه قطع شد. 
رضايي درخصوص عرضه نشدن مواد اوليه دلايل مختلفي را بيان کرد 
و گفت: اين شرکت ها اعلام مي کنند که قيمت تمام شده بالاست در 
حالي که اين موضوع سنديت ندارد و شرکت ها امکانات و تجهيزات 
دولتي استفاده مي کنند و براي تامين مواد اوليه ۴۰ درصد ارز دولتي در 
اختيار آنها قرار گرفته است. وي ادامه داد: موضوع ديگري که شرکت ها 
براي توقف توزيع اعلام مي کنند سهميه بندي خريداران است، بدين 
ترتيب که با خروج افرادي که س��هميه خود را دريافت کرده اند تقاضا 
کاهش مي يابد و به تبع آن رقابت نيز کم مي شود و اين به سود توزيع 
کنندگان نيست و نمي توانند کالا را با قيمت بالا عرضه کنند، بنابراين 
تعهد خودساخته اي براي خود ايجاد مي کنند. دبير سنديکاي آلومينيوم 
گفت: صادرات مواداوليه براي تامين مواد بهانه ديگر شرکت هاي توزيع 
کننده است. در حالي که براساس محاسبات براي تحقق اين موضوع 
بايد يکصد هزار تن شمش آلومينيوم صادر مي شد، آمار دو ماهه نخست 
بيانگر اين است که 126 هزار تن شمش صادر کرده اند. وي تاکيد کرد: 
در شرايطي که در تحريم اقتصادي قرار داريم بنابراين عرضه شرکت ها 
بايد به صورت مستمر، مداوم و مشخص انجام شود و دولت نيز بر اين 
موضوع نظارت کند اگر قرار است شرکت ها به تعهدات خود عمل نکنند 
امکانات آنها حذف شود. به گفته دبير سنديکاي آلومينيوم ادامه اين روند 
بيشترين ضربه را به طبقه پايين دستي مي زند و صنعتي که 25۰ هزار 

اشتغال مستقيم دارد را در معرض تهديد واقعي قرار مي دهد. 

افزايش 150 درصدي قيمت مواد اوليه باعث شده است

تهديد صنعت آلومينيوم از سوي دلالان

سازوکار قيمت گذاري شفاف نيستتوليد داخلي به نفع کشور، نظام و مردم استانتقاد از افزايش قيمت کالاهاي ايراني 
عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس 
ش��وراي اس��لامي گفت:قيمت برخي از 
کالاه��اي ايران��ي همگام با رش��د نرخ 
دلار، افزايش يافته که اين ميزان تغيير 
قيمت غيرقابل توجيه است. علي اسدي  

کرم در گفت وگو با خانه ملت، گفت:بايد پذيرفت در مدت اخير 
آرامش بازارها با مس��ئله جدي روبرو ش��ده و در ش��رايطي که به 
برخي از کالاها نياز وجود دارد برخي از سوداگران اقدام به احتکار 
کالا مي کنند.  عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي 
اسلامي با بيان اينکه بايد ثبات به بازار ارز بازگردد،ادامه داد:عمق 
بازار ثانويه بايد گسترده شود و شرکت ها ارزهاي خود را به بازار 
ثانويه ارائه کنند از طرفي با س��از و کارهاي اقتصادي بايد مانع 

از تعيين قيمت دلار توسط سوداگران شد.

عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس 
گفت: متاسفانه مسوولان به اين توجه 
نمي کنند که توليد داخلي به نفع کشور، 
نظام و مردم است و اقدام به وادرات بي 

رويه مي کنند. 
به نقل از خانه ملت، نادر قاضي پور با اشاره به تصويب قانون 
اس��تفاده از حداکثر توان فني و مهندس��ي کش��ور، در سال 7۴ 
افزود: در حال بررسي بدهي دولت به پيمانکاران، شرکت هاي 
دولتي و بانک ها هستيم و روز يکشنبه هم دو ساعت در جلسه 
کميس��يون درب��اره همي��ن موضوع بح��ث و گفت و گو انجام 
ش��د. وي ادامه داد: متاس��فانه دولت اقدام به واردات بي رويه 
مي کند، و بر همين اس��اس مدام بايد از دولت س��وال کنيم و 

تذکر بدهيم. 

عض��و کميس��يون صناي��ع و مع��ادن 
مجل��س ش��وراي اس��لامي گفت: به 
دليل اينکه س��ازو کار شفافي در زمينه 
قيم��ت گذاري و نظ��ارت بر قيمت ها 
وج��ود ندارد، اقتصاد زيرزميني فرصت 

بروز پيدا مي کند. سيده حميده زرآبادي به خبرگزاري خانه ملت 
گفت: دو دليل عمده باعث افزايش بيشتر قيمت در بازار لوازم 
خانگي ش��ده اس��ت. اولين نکته نبود ثبات در قيمت ها و دليل 
عمده ديگر وجود واس��طه ها در بازار هس��تند.عضو کميسيون 
صنايع و معادن مجلس شوراي اسلامي، بر اهميت حمايت از 
توليد و توليدکننده نيز تاکيد کرد و افزود: اگر توليدکننده بتواند 
کار کند و کارخانه اش س��رپا باش��د، قظعا مي تواند توليداتش را 

با قيمت مناسبي به بازار عرضه کند.

سينکي اظهار داشت: کاهش درآمدهاي نفتي از اهداف اصلي 
تحريم ه��ا اس��ت. همچنين ايج��اد جنجال و اختلاف در روابط 
داخل��ي و خارج��ي از جمله اهدافي اس��ت ک��ه تحريم ها آنها را 
هدف گرفته اس��ت. تبديل نقدينگي به کالاهاي س��رمايه اي 
مانند س��که، فرار س��رمايه از کش��ور و افزايش تورم نيز از ديگر 

مسائل است. 
ب��ه گ��زارش خبرنگار اقتصادي ايلنا، در نشس��ت ماهيانه اتاق 
اصناف ايران، معاون امور تجاري وزير صنعت، معدن و تجارت 
با اشاره به وضعيت اقتصادي کشور و آرامش اجتماعي گفت: در 
اين مرحله وظيفه اصناف اين است که آرامش اجتماعي را مدنظر 
داش��ته باش��د. اين امر يکي از مس��ائل راهبردي مصون سازي 

اقتصاد است که بخش هاي متعددي دارد.
يونس سينکي اظهار داشت: مصون سازي افکار عمومي در برابر 
ش��ايعات از اهميت بس��زايي برخوردار است. ما بايد بپذيريم که 
اطلاع رساني از طريق شبکه هاي مجازي از همه راه ها مهم تر 
و گس��ترده تر ش��ده اس��ت و بايد مراقب باش��يم که از اين روش 

افکار عمومي به بيراهه نرود.
وي گفت: اصناف اولين س��نگربانان اقتصاد اجتماعي هس��تند. 
زمان��ي ک��ه اقتصاد دچار چالش مي ش��ود اين اقتصاد اجتماعي 

توسعهافته است که به ما در اين وضعيت کمک مي کند.
س��ينکي يادآور ش��د: هيچ کس نمي توان��د واحدهاي توليدي 
کوچ��ک را تحري��م کن��د. ام��روز اين واحده��ا در اقتصادهاي 
توس��عهافته نقش بس��زايي دارند. همين واحدها مي توانند در 
اقتصاد اجتماعي و مصون س��ازي در برابر ش��ايعات نقش جدي 

داشته باشند.
وي گف��ت: ما براي توس��عه اقتصاد اجتماع��ي نيازمند برخورد 

عقلان��ي هس��تيم و باي��د مهم تري��ن اصل که تزريق مس��ائل 
آرامش بخش به بازار و جامعه است را بين آحاد اجتماع تقسيم 

کنيم.
مع��اون وزير صنعت با اش��اره ب��ه جنگ تحميلي و تحريم هاي 
قبلي گفت: ما تجربه ارزشمندي از آن دوران داريم و توانستيم 
در س��ايه محدوديت هايي که ايجاد ش��د براي خود فرصت هاي 

جديدي خلق کنيم.
س��ينکي گف��ت: شکس��ت تحريم هاي قبلي اي��ن نويد را به ما 

مي ده��د ک��ه اي��ن بار نيز با اس��تفاده از عقلانيت بتوانيم از اين 
گذرگاه عبور کنيم.

وي ادامه داد: راهبرد ديگر متقاعدس��ازي اس��ت که بايد آن را 
بپذيريم که استقلال هزينه دارد و با سختي هايي روبرو خواهيم 
ش��د. اس��تقلال اولين مسئله کشور است و بايد براي آن هزينه 
کنيم. سينکي گفت: نقش رسانه ها و اهل قلم و اصناف بسيار 
مهم است و مي تواند در نمايش اقتصاد کشور به ما کمک کند. 
سياس��ت هايي که در يک کش��ور بسته مي شود حتي اگر در آن 

اختلاف نظ��ر باش��د منطق حکم مي کند ک��ه اختلافات را کنار 
بگذاريم و آن را اجرا کنيم. فرصت براي دعوا کردن زياد است 

اکنون بايد به فکر منافع ملي باشيم.
وي اف��زود: کاه��ش درآمدهاي نفتي از اهداف اصلي تحريم ها 
اس��ت. همچني��ن ايجاد جنجال و اخت��لاف در روابط داخلي و 
خارجي از جمله اهدافي است که تحريم ها آنها را هدف گرفته 

است.
سينکي اظهار داشت: تبديل نقدينگي به کالاهاي سرمايه اي 
مانند س��که، فرار س��رمايه از کش��ور و افزايش تورم نيز از ديگر 

مسائل مورد هدف دشمنان است.
معاون وزير با اشاره به اهميت تجارت الکترونيک گفت: امروزه 
اين نوع تجارت در دنيا مرسوم شده است و اصناف ما نيز بايد 
از حالت س��نتي به س��مت اينترنت و استفاده از فضاي آن تغيير 
مس��ير دهند. بايد آموزش هاي حرفه اي اجباري شود. نوگرايي 
و نوين س��ازي در حوزه اصناف کش��ور مهم اس��ت به طوري که 

اين مسئله بايد سرمايه اصناف باشد.
وي ادام��ه داد: در س��ال 96، 165 ه��زار ميليارد تومان گردش 
مالي در قالب تجارت الکترونيک صورت گرفته اس��ت اين در 
حالي اس��ت که در س��ال 95 اين رقم 95 هزار ميليارد تومان 
بوده است. اين نشان مي دهد که بايد هرچه زودتر براي صنوف 

سنتي فکري کرد.
س��ينکي گفت: اگر امروز براي آموزش آنها و همگام س��ازي 
آنها با تجارت دنيا فکري نشود معلوم نيست 5 سال آينده آنها 
بتوانند در اين بازار فعاليت داش��ته باش��ند. تجارت الکترونيک 
همانند فروش��گاه هاي زنجيره اي يک امر اجتناب ناپذير اس��ت 

و بايد آن را قبول کرد.

معاون تجاري وزير صمت تاکيد کرد؛

تکميل طرحهاي نيمه کارهمصون سازي اقتصاد، با رونق کارگاه هاي کوچک 
نيازمند همکاري بخش خصوصي 

عضو هيات نمايندگان اتاق بازرگاني ايران گفت:  ما از بخش هاي دولتي 
مي خواهيم اطلاعات را به صورت کامل در اختيار ما قرار دهند تا بخش 
خصوصي بتوانند پيشنهادات خود را به درستي ارائه دهد و کارها را به پيش 
ببرد.  به گزارش تجارت، نشست خبري همايش واگذاري طرح هاي نيمه 
کاره با حضور محسن چمن آرا عضو هيات نمايندگان اتاق بازرگاني ايران، 
سيدابوالفضل موسوي نايب رئيس کميسيون عمران مجلس شوراي 
اس��لامي و نمايندگان بخش هاي خصوصي استان ها در اتاق بازرگاني 
ايران برگزار شد. در اين نشست محسن چمن آرا اظهار کرد: اين نشست 
در خصوص تبصره 19 قانون بودجه کشور است. از آنجا که منابع کشور 
در اختيار دولت بوده، هميشه نگاه بخش دولتي به بخش خصوصي نگاه 
بالا به پايين است اما در حال حاضر به خاطر تغيير شرايط دنيا و کشور 
چند سالي است که دولت مي خواهد بخشي از وظايف خود را به بخش 
خصوصي بسپارد که اين وظايف در بخش هاي کارهاي زيرساختي است. 
وي افزود: بخش خصوصي به اين اتفاق اطمينان ندارد اما ما ناچاريم که 
اعتماد کنيم. در خصوص تبصره 19 ، مجلس قانون را به خوبي تصويب 
کرده و سازمان برنامه و بودجه در بخش مديران مياني تمام تلاش خود را 
انجام داده و همکاري هاي لازم را با ما داشته اند. چمن آرا در ادامه تصريح 
کرد: اما مشکل اصلي دستگاه هاي اجرايي هستند که پروژه هاي نيمه 
تمام خود را اعلام نمي کنند و دولت بايد آنها را موظف کند تا انجام دهد. 
بخش هاي مختلف بخش خصوصي در انجام پروژه هايي که تاکنون 

داشته به بهترين نحو عمل کرده اند.
عضو هيات نمايندگان اتاق بازرگاني ايران در رابطه با کارگروه تشکيل 
شده براي اجراي طرح ها خاطرنشان کرد: تا به امروز کارگروهي را تشکيل 
دادند تا طرح هاي ملي و استاني را شناسايي کنيم به منظور تسريع و تسهيل 
فرآيندهاي اين آيين نامه، کارگروه هاي تسهيل فرآيندهاي اجرايي با 
عضويت اتاق تعاون ايران، اتاق بازرگاني و تشکل هاي صنفي و اجرايي 
تشکيل شده است. وي افزود: بخش تعاون در قالب بخش خصوصي در 
کنار ماست. براي اين کارگروه تصميمات خوبي انجام شده که يکي از آنها 
کار اطلاع رساني بوده است. ما اطلاع رساني کرده ايم اما نياز به همکاري 
بيشتري داريم. از بخش هاي دولتي مي خواهيم اطلاعات را کامل در اختيار 

بخش خصوصي قرار دهند تا بتوانيم پيشنهادات خود را ارائه دهيم. 

کاهش تعرفه لاستيک خودروهاي سنگين
 اجرايي شد

گمرک جمهوري اس��لامي ايران از اجرايي ش��دن کاهش تعرفه واردات 
لاستيک خودروهاي سنگين باري و اتوبوسي به پنج درصد خبر داد.

به گزارش ايرنا، تامين لاستيک مورد نياز ناوگان حمل و نقل عمومي يکي 
از خواسته هاي رانندگان خودروهاي سنگين بود و دولت تصميم گرفت با 
هدف حمايت از اين قشر تعرفه واردات اين نوع لاستيک ها را از 26 درصد 
به پنج درصد کاهش دهد. بر اين اساس امروز )دوشنبه( »علي معقولي« 
مديرکل مرکز واردات و امور مناطق آزاد و ويژه گمرک در بخشنامه اي 
به گمرکات اجرايي »کاهش تعرفه واردات لاستيک به پنج درصد« را 
ابلاغ کرد. آمارهاي منتشر شده نشان مي دهد، ساليانه 35۰ هزار تن تاير 
در کشور مصرف مي شود که 25۰ هزار تن آن توليد داخل است، عمده 

واردات تاير از چين، هند، اندونزي و کره جنوبي انجام مي شود.

داد و ستد

دبير هيات عالي نظارت بر سازمان هاي صنفي 
کش��ور از تش��کيل دفتر پيشگيري و مقابله با 
تحريم ه��ا در مرک��ز اصناف و بازرگانان براي 

مقابله با آثار ناشي از تحريم ها خبر داد.
 به گزارش پايگاه اطلاع رساني وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، »سيد جواد احمدي« گفت: 

اين اقدام با نظر وزير صنعت، معدن و تجارت 
ب��راي نظم  بخش��ي به ارتباط��ات و تعاملات 
بدنه وزارتخانه با اصناف در دس��تور کار قرار 

گرفت.
وي اف��زود: باتوج��ه به ش��رايطي که به دليل 
فش��ارهاي ظالمانه اس��تکبار جهاني در سال 

جاري با آن مواجه ايم، تلاش شده است تا با 
ارتباط و تعامل نزديک با اصناف، سازمان هاي 
صنفي و متوليان آنها اعم از هيات مديره  هاي 
اتحادي��ه صنف��ي و هيات رييس��ه اتاق هاي 
اصن��اف، مش��کلات مبتلا به آنها بررس��ي، 

پيگيري و حتي الامکان حل و فصل شود. 

در اجلاسيه اتاق اصناف ايران هيئت نمايندگان 
براي انتخاب نماينده اين اتاق در هيئت اجرايي 
راي گيري کردند. به گزارش ايلنا از 12۰تعرفه 
اخذ شده بهروز کرمي از خرمدره با 55 راي اول 
شد وعليرضا رضايي از قزوين و تورج عليزاده از 
تهران 28راي و يونس حواسيان 7راي آوردند. 

بنابراين بهروز کرمي با 55 راي به عنوان نماينده 
اجلاس در هيئت اجرايي انتخابات هيئت رئيسه 

اتاق اصناف ايران انتخاب شد.
در همين ارتباط جلال الدين شکريه نايب رئيس 
ات��اق اصن��اف اي��ران در گفت وگو با ايلنا گفت: 
انتخابات هيئت نمايندگان و هيئت رئيسه اتاق 

اصن��اف اي��ران در هفته آخر مهر ماه يا در هفته 
اول آبان برگزار مي شود و پس از انتخاب 1۴۴ 
نفر هيئت نمايندگان بلافاصله انتخابات هييت 
رئيسه برگزار مي شود و 6 نفر انتخاب خواهند شد 
که به اضافه يک نفر نماينده وزارت صمت 7 نفر 

راهي ساختمان قائم مقام خواهند شد.

تشکيل دفتر پيشگيري از تحريم ها در مرکز اصناف  تجارت برگزاري انتخابات اتاق اصناف؛ آخر مهرماه 
www.tejaratonline.ir

عض��و هي��ات مديره انجمن صنفي مراکز اس��قاط و 
بازياف��ت خودروي فرس��وده گف��ت: در پي ممنوعيت 
واردات خودرو حدود 5۰ هزار گواهي اسقاط خودروي 
فرسوده توليدي در مراکز اسقاط، بدون مشتري مانده 
و باعث ضرر و زيان اين واحدها شده است. مصطفي 
جودي در گفت وگو با ايس��نا، اظهار کرد: از ابتداي تير 
ماه که دولت واردات خودرو را ممنوع کرد، گواهي هاي 

اسقاط توليدي در مراکز اسقاط خودرو نيز بي مشتري 
مانده اس��ت. وي با بيان اينکه در گذش��ته روال کار به 
اين صورت بود که واردکنندگان خودرو به ازاي واردات 
هر دس��تگاه خودرو، چهار تا هش��ت دستگاه خودروي 
سواري فرسوده را از رده خارج مي کردند، خاطرنشان 
کرد: در اين فرايند مراکز اس��قاط، خودروهاي سواري 
فرسوده را از مردم خريداري و اسقاط مي کردند و گواهي 

اسقاط آن را به واردکنندگان خودرو مي فروختند. عضو 
هيات مديره انجمن صنفي مراکز اس��قاط و بازيافت 
خودروي فرس��وده ادامه داد: در اين ش��رايط اتفاقي که 
افت��اده آن اس��ت ک��ه از ابتداي تي��ر ماه به دليل توقف 
واردات خودرو، گواهي هاي اس��قاط توليدي در مراکز 
اسقاط خودروهاي فرسوده نيز بي مشتري مانده است. 
وي افزود: در حال حاضر حدود 5۰ هزار گواهي اسقاط 

بدون استفاده در مراکز اسقاط خودرو وجود دارد که با 
توجه به نرخ دولتي دو ميليون و 5۰۰ هزار توماني هر 
گواهي، حدود 125 ميليارد تومان سرمايه مراکز اسقاط 
بلوکه شده و بلااستفاده مانده است. جودي با بيان اينکه 
از ابتدا نيز اين روال که اسقاط خودروهاي فرسوده به 
واردات خودرو گره زده شود کار درستي نبود، تصريح 
کرد: در اين شرايط مسوولان مربوطه بايد تصميم گيري 
کنند که آيا معتقد به حفظ و بقاي واحدهاي اس��قاط 
خودروهاي فرسوده هستند يا نه.  وي ادامه داد: در حال 

حاضر تمامي مراکز اسقاط خودروهاي فرسوده در حالت 
تعطيل به س��ر مي برند و هيچ فعاليتي در آنها صورت 
نمي گيرد. اين در حالي است که اين واحدها متعلق به 
بخش خصوصي هستند و مالکان آن نمي توانند بيش 
از اين ضرر و زيان را تحمل کنند. عضو هيات مديره 
انجمن صنفي مراکز اسقاط و بازيافت خودروي فرسوده 
خاطرنش��ان کرد: در چنين ش��رايطي دولت بايد منابع 
مس��تقل و پايداري براي اس��قاط و از رده خارج کردن 

خودروهاي فرسوده پيش بيني کند. 

۵۰ هزار گواهي اسقاط خودرو بي مشتري مانده است


